
Protokół Nr 3

z  posiedzenia Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej z dnia 17 stycznia 2007 r. 

W  posiedzeniu  Komisji  uczestniczyli  radni  –  członkowie  komisji  wg  załączonej  listy 
obecności, wójt gminy Pabianice H. Gajda. 
Posiedzeniu  przewodniczył  przewodniczący  komisji  H.  Kalinowski,  który  otworzył 
przedstawiając następujący porządek: 

1. Analiza projektu budżetu na rok 2007.
2. Przyjęcie informacji na temat wypoczynku zimowego dzieci i młodzieży.
3. Ukonstytuowanie się komisji .
4. Sprawy różne.

Ad. pkt. 1. 

Przewodniczący komisji  H. Kalinowski zaproponował,  aby komisja przystąpiła do analizy 
projektu budżetu omawiając kolejno działy dotyczące wydatków w projekcie budżetu gminy 
na rok 2007 będących w zakresie kompetencji komisji tj:

Dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa,
Dz. 801 -  Oświata i wychowanie,
Dz. 851 – Ochrona Zdrowia,
Dz. 852 – Pomoc społeczna,
Dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego,
Dz. 926 – Kultura fizyczna i sport. 
Odpowiedzi na pytania radnych i  wyjaśnień do projektu budżetu udzielał Wójt Gminy H. 
Gajda .
Pierwszym  analizowanym  działem   był  dz.  754  –  bezpieczeństwo  publiczne  i  ochrona 
przeciwpożarowa.
Wójt poinformował, że wpłynęły wnioski z jednostek OSP na pokrycie kosztów związanych z 
remontami strażnic. Są to wnioski : z OSP Piątkowisko na kwotę 25 tys. zł. docieplenie ścian, 
Wniosek OSP Pawlikowie na kwotę 25 tys. zł. z przeznaczeniem na remont dachu i wniosek z 
jednostki  OSP  Janowice  o  przyznanie  środków  finansowych  na  budowę  ogrodzenia  i 
zbiornika przeciwpożarowego w Janowicach.  Wójt  poinformował,  że  planuje  przeznaczyć 
środki na powyższe z nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych, dlatego też w projekcie budżetu 
nie wykazuje się teraz w tym dziale środków na remonty strażnic. 
Wójt powiedział także, że udzieli odpowiedzi na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej na temat 
umów o pracę zawieranych ze strażakami w jednostkach OSP.
Członkowie nie zgłosili więcej pytań do powyższego działu. 

Podczas analizy dz. 801 – oświata i wychowanie wójt poinformował, że Ministerstwo planuje 
wzrost wynagrodzenia w oświacie o 5 %., my natomiast w projekcie naszego budżetu mamy 
zaplanowany wzrost wynagrodzenia o 2 %. 

Radny A.  Jaksa  zabierając  głos  nawiązał  do  spotkania  jakie  miało  miejsce  ze  związkami 
zawodowymi  nauczycieli  w  temacie  Regulaminu  określającego  wysokość  stawek  i 
szczegółowe  warunki  przyznawania  nauczycielom  dodatków:  za  wysługę  lat, 



motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania nagród 
i  innych  świadczeń  wynikających  ze  stosunku  pracy,  szczegółowy  sposób  obliczania  i 
wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, a 
także wysokość  nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz szczegółowe zasady jego 
przyznawania i wypłacania”, zapytał o efekt rozmów i stanowisko związków ze związkami 
zawodowymi.  Powiedział,  że   z  nieoficjalnych  źródeł  wiadomo,  że  związki   poparły 
propozycję zapisaną w przedkładanym wcześniej projekcie uchwały  na powyższy temat, aby 
nastąpił wzrost dodatku motywacyjnego o 0,5 % .
Wójt odpowiadając udzielił informacji, ze związki zawodowe poparły  przedłożony wcześniej 
radnym projekt uchwały w powyższej sprawie tj. podwyżkę dodatku motywacyjnego o 0,5 %, 
jednak w dyskusji jaka miała miejsce wyrażono, że jeżeli  rada będzie chciała ustalić większy 
procent dodatku motywacyjnego  jak najbardziej może go ustalić, ale wówczas bylibyśmy 
gminą  na  pewno  w  powiecie,  która  przyznała  nauczycielom  największy  dodatek 
motywacyjny, w mieście Pabianice w szkołach ten dodatek wynosi 4 %. Należy wziąć pod 
uwagę  także  tę  podwyżkę  5  %,  którą  proponuje  Ministerstwo,  ponieważ  od  tego  będzie 
obowiązywało naliczenie wszystkich pochodnych. 

Radny A. Jaksa powiedział, że w budżecie na rok przyszły są środki na zwiększenie dodatku 
motywacyjnego dla nauczycieli, można je na przykład przesunąć na ten cel  z innych działów, 
gdzie jest ich przerost . Nauczyciele są grupą zawodową  ściśle związaną z gminą, a fakt, że 
mielibyśmy największy dodatek motywacyjny byłby chlubnym dla gminy. Radny wyraził, że 
osobiście jest za tym aby dodatek motywacyjny został zwiększony. 

Wójt  zabierając  głos  powiedział,  że  już  teraz  jesteśmy  gminą,  której  rada  przyznała 
największy  dodatek  motywacyjny  dla  nauczycieli,  w  budżecie  nie  mamy  środków  żeby 
zagwarantować nauczycielom tak duże podwyżki, jeszcze raz podkreślił proponowany przez 
Ministerstwo wzrost wynagrodzeń o 5 % i związane z tym pochodne.
Wójt nawiązał do sprawy polegającej na próbach włączenia do terytorium miasta Łodzi części 
obszaru  gminy  Pabianice  w  rejonie  Grupowej  Oczyszczalni  Ścieków.  Poinformował,  że 
Wojewoda Łódzki już skierował pismo w tej sprawie do Ministra Spraw Wewnętrznych i 
Administracji , musimy także mieć na uwadze sprawę przyszłości gminy. 

Radny A. Jaksa w swojej wypowiedzi odniósł się do rzekomej jak powiedział 5 % podwyżki 
dla nauczycieli proponowanej przez Ministerstwo, powiedział, że jest to poprawka senacka, 
którą  sejm  może  odrzucić,  a  jeżeli  została  by  przyjęta  zawsze  za  nią  idzie  subwencja 
oświatowa.  Poza  tym,  jeżeli  w  przyszłości  zabrakłoby  pieniędzy  na  wypłaty  dodatku 
motywacyjnego w takiej wysokości, można je zabrać nauczycielom. 

Radna  H.  Jaros  wyraziła  negatywne  spostrzeżenie  co  do  takiego  spojrzenia  na  sprawę, 
powiedziała, że nauczyciele wówczas  czuliby się krzywdzeni, poza tym nauczyciele są grupą 
zawodową,  która  ma  mniejszy  zakres  czasu  pracy,  pensum nauczyciela  wynosi  18  godz. 
tygodniowo. 

Radny A. Jaksa powiedział, że nie można pracy nauczyciela określać ściśle z ilością godzin 
zapisanych, porównywanie takie uznał za bezzasadne, tu radny przytoczył szereg informacji 
dot. zakresu pracy nauczyciela, powiedział także, że na pracę nauczyciela nie można patrzeć 
przez pryzmat pracy przy taśmie. 
Ważnym też byłoby zobligowanie dyrektorów szkół  do sensownej polityki płacowej w tym 
zakresie. 

Wójt  gminy H. Gajda nawiązując do wspomnianej przez radnego A. Jaksę subwencji, którą 
Ministerstwo przekazałoby na ewentualną podwyżkę dla nauczycieli poinformował, że gmina 



zawsze zmuszona jest do dopłacania do takiej subwencji, Ministerstwo przekazuje subwencję 
z podziałem na 1 ucznia, a w naszych szkołach jest mało uczniów. 
Ponadto wójt przypomniał, że w budżecie gminy należy zabezpieczyć środki finansowe na ten 
rok na zwrot zadłużenia 1. 085.000 powstałego  w wyniku błędów w składanych deklaracjach 
podatkowych  przez  Urząd  Miasta  Łodzi  przez  okres  3  lat  co  dodatkowo obciąży  budżet 
gminy.

Radny  H.  Szafrański  zabierając  głos  powiedział,  że  radni  muszą   patrzeć  przez  szerszy 
pryzmat, nie faworyzując tylko jednej grupy zawodowej.

Radny M. Muszczak powiedział, że praca nauczyciela jest trudna, nauczyciel niejednokrotnie 
pracuje 10 godzin dziennie. 

Radny  A.  Jaksa  powiedział,  że  praca  nauczyciela  jest  pracą  ogromnie  obciążającą 
psychicznie, problemem jest zachowanie dyscypliny, a nie przekazywanie wiedzy, po to są 
właśnie dłuższe wakacje, ferie, ażeby nauczyciel mógł odetchnąć od ucznia i od jego rodzica. 

Przewodniczący Komisji  zabierając  głos  powiedział,  że  proponuje  ,  aby komisja  przyjęła 
powyższe  informacje  do  wiadomości,  natomiast  na  temat  Regulaminu  określającego 
wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków : za wysługę 
lat,  motywacyjnego,  funkcyjnego,  za warunki  pracy oraz  wysokość  i  warunki  wypłacania 
nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy, szczegółowy sposób obliczania i 
wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, a 
także wysokość  nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz szczegółowe zasady jego 
przyznawania  i  wypłacania”  komisja  będzie  jeszcze  dyskutowała  podczas  opiniowania 
projektu uchwały w tej sprawie. 

Podczas analizy dz. 851 – ochrona zdrowia - wójt poinformował, że zachodzi pilna potrzeba 
zakupu  unitu  stomatologicznego  do  gabinetu  stomatologicznego  w  ośrodku  zdrowia  w 
Pawłówku  oraz  autoklawu  do  tego  gabinetu  jak  również  gabinetu  stomatologicznego  w 
ośrodku zdrowia w Petrykozach. Zakupy te należy sfinansować z nadwyżki budżetowej lat 
ubiegłych.
Ponadto  wójt  powiedział,  ze  trzeba  będzie  szybko  podjąć  decyzję  co  do  ewentualnego 
remontu ośrodka zdrowia w Petrykozach. Dyrektor S.P. ZOZ w Pabianicach, proponuje nam 
podjęcie remontu metoda tzw. gospodarczą, wówczas brygadę remontową przydzieliłby z SP 
ZOZ,  wówczas  można  byłoby  jednocześnie  prowadzić  remont  nie  rezygnując  z  obsługi 
pacjentów, kierownik tego ośrodka byłaby jednak za tym, aby obsługę pacjentów na czas 
remontów przenieść do przychodni w Pabianicach na ul. Św. Rocha.  

Omawiając  dz. 852 – opieka społeczna radny A. Jaksa zaproponował rozważenie możliwości 
wypracowania  ogólno-gminnego  systemu w postaci  złożenia  oferty  na  prywatny przewóz 
osób biorąc pod uwagę również dowóz dzieci. Odpadłaby wówczas konieczność utrzymania 
świetlic w szkołach. 
Wójt udzielił odpowiedzi wyjaśniającej, że sprawa ta dotyczy działu transport zbiorowy 
Tu wójt  poinformował, że w miniony poniedziałek odbyło się spotkanie z przewoźnikiem 
Tramwaje  Podmiejskie,  w  którym  uczestniczyła  Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  Z. 
Kasperska  i  Przewodniczący  Komisji  Gospodarczo-Finansowej,  Rolnej  i  Ochrony 
Środowiska  K.  Gąsiorek,  natomiast  w  najbliższy  piątek  odbędzie  się  spotkanie  z 
przewoźnikiem PKS  w temacie  obsługi  linii  regulowanych.  Chcielibyśmy  aby  ten  temat 
został wywołany także, przez miasto  Konstantynów biorąc pod uwagę ulgi dla rencistów, 
emerytów, młodzieży szkolnej.



Omawiając dz. 921 kultura i ochrona dziedzictwa narodowego i dz. 926 – kultura fizyczna i 
sport wójt poinformował, że będzie chciał zatrudnić na umowę zlecenie pracownika, który 
będzie prowadził naukę śpiewu w Zespole Pieśni i Tańca „Bychlewianka”
Radny M. Muszczak zapytał, czy można zorganizować dowóz dzieci i  młodzieży ze szkoły w 
Piątkowisku, ponieważ są chętne do nauki tańca w zespole „Bychlewianka”
Wójt  poinformował,  że  będzie  można  rozważyć  tę  sprawę,  uprzednio  jednak  zostanie 
sprawdzona liczebność chętnych. 

Radny A. Jaksa zapytał dlaczego w dz. 926 nie są ujęte wydatki na renowację boiska Klubu 
„Orzeł”w Piątkowisku.
Wójt w odpowiedzi udzielił informacji, że w planie inwestycyjnym w pierwszej kolejności 
była  ujęta  renowacja  boiska  sportowego  w  Bychlewie,  tę  inwestycję  można  będzie 
ewentualnie rozpatrzyć w roku bieżącym, aby została wprowadzona do planu inwestycji na 
rok przyszły. 
Radny  A.  Jaksa  w  dalszym  ciągu  podnosząc  sprawę  boiska  sportowego  w  Piątkowisku 
zwrócił uwagę na konieczność ogrodzenia tego boiska. 
Wójt poinformował Komisję, że od sołtysa wsi Piątkowisko wpłynęło pismo, czy w klubie 
„Orzeł” byłaby możliwość utworzenia świetlicy środowiskowej.
Radny A. Jaksa – członek Zarządu Klubu „Orzeł ”odpowiedział, że Zarząd otwarty jest na 
tego typu działania, była już ta  sprawa poruszana na posiedzeniu zarządu, pozostaje tylko 
problem, kto sprawowałby opiekę na świetlicy w czasie jej funkcjonowania. 

Wójt powiedział, ze temat rozważenia możliwości funkcjonowania świetlicy w klubie „Orzeł” 
przekaże do Ośrodka  Pomocy Społecznej,  ponieważ ośrodek występował  już  wcześniej  z 
tematem rozważenia możliwości funkcjonowania świetlic środowiskowych dla dzieci z rodzin 
patologicznych.

Do omówionych działów projektu budżetu na rok 2007 członkowie Komisji samorządowych 
nie wnieśli więcej zapytań, w związku z powyższym Przewodniczący Komisji H. Kalinowski 
wystąpił  z  wnioskiem do  Komisji  o  pozytywne  zaopiniowanie  działów projektu  budżetu 
będących w kompetencji komisji Samorządowo Społecznej i Organizacyjnej. 

Komisja Samorządowo-Społeczna i Organizacyjna Rady Gminy na posiedzeniu w dniu 17 
stycznia 2007 r. po analizie przedłożonego projektu budżetu na rok 2007 stwierdziła, że w 
działach  będących  w  zakresie  kompetencji  Komisji  Samorządowo-Społecznej  i 
Organizacyjnej tj:
Dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa,
Dz. 801 -  Oświata i wychowanie ,
Dz. 851 – Ochrona Zdrowia ,
Dz. 852 – Pomoc społeczna,
Dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego,
Dz. 926 – Kultura fizyczna i sport. 
zapewnia  się  niezbędne  środki  finansowe  na  realizację  zadań,  w  związku  z  powyższym 
komisja opiniuje powyższe pozytywnie .

Ad. pkt. 2 

Informację  na  temat  wypoczynku  zimowego  dzieci  i  młodzieży  w  gminie  Pabianice 
przedłożył Wójt Gminy H. Gajda.
Informacja pisemna na powyższy temat stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 



Radny A. Jaksa wnioskował, aby rozważyć możliwość uruchomienia dowozu dzieci /chociaż 
dwóch  kursów/  do  szkół  w  trakcie  trwania  ferii  zimowych,  byłaby  wówczas  na  pewno 
większa frekwencja dzieci i młodzieży w organizowanych zajęciach . 

Komisja informację złożoną przez Wójta gminy na temat organizacji wypoczynku zimowego 
przyjęła do akceptującej wiadomości.

Ad. pkt. 3. 

Przewodniczący Komisji zgodnie z przyjętym porządkiem posiedzenia przystąpił do realizacji 
punktu dotyczącego wyboru wiceprzewodniczącego Komisji i sekretarza komisji.
Na  wiceprzewodniczącego  Komisji  zaproponował  kandydaturę  radnego  H.  Szafrańskiego, 
który wyraził zgodę na kandydowanie.
Innych kandydatur do pełnienia powyższej funkcji komisja nie zgłosiła. 
Za kandydaturą radnego H. Szafrańskiego Komisja opowiedziała się w głosowaniu 5 radnych, 
przy 1 głosie przeciwnym i 1 głosie wstrzymującym się.

Na funkcję sekretarza komisji przewodniczący komisji wysunął kandydaturę radnej H. Jaros, 
która wyraziła zgodę do pełnienia tej funkcji.
Za  kandydaturą  radnej  H.  Jaros  na  funkcję  sekretarza  komisji  komisja  opowiedziała  się 
jednogłośnie.

Ad. pkt. 3. 

W sprawach różnych Radny H. Kalinowski zwracać się do wójta Gminy poinformował, że 
wraz z radnym ze swojego terenu A. Jaksą podjęli decyzję dot. wznowienia  spraw w zakresie 
poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego w miejscowości Piątkowisko. Dotyczy: chodnika 
w miejscowości Piątkowisko, poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego na skrzyżowaniu  w 
okolicy  kaplicy.  Dlatego  też  zwracają  się  do  Wójta  gminy  o  przygotowanie  dotychczas 
wykonanych  wystąpień do wszystkich kompetentnych Zarządców Dróg. 

Wójt poinformował komisję o piśmie, które wojewoda Łódzki skierował do Ministra Spraw 
Wewnętrznych  i  Administracji  w  sprawie  zmiany  granic  miasta  Łodzi  polegającej  na 
włączeniu do terytorium miasta Łodzi  części  obszaru gminy Pabianice,  stanowiącej  część 
obszaru powiatu pabianickiego, w rejonie Grupowej Oczyszczalni Ścieków .

Radny A. Jaksa sugerował, aby powtórzyć cały proces rady gminy Pabianice polegający na 
sprzeciwieniu się powyższym działaniom, jeszcze raz przez obecną radę gminy podjąć takie 
uchwały. 

Wójt poinformował, że obecnie z naszej strony są już kontynuowane działania w powyższej 
sprawie. Przewodniczący Rady Powiatu Pabianickiego, którego również temat ten dotyczy 
wystosował pismo do Prezydenta Państwa. 

Wójt zwrócił się do komisji, czy akceptuje nagłośnienie tego tematu w prasie lokalnej.
Komisja wyraziła poparcie do powyższego. 



Radny H. Kalinowski i radny A. Jaksa wyrazili także indywidualny akces do spotkania się z 
p. G. Tyszko poseł z naszego terenu. 

Komisja ustali kolejne posiedzeniu w miesiącu lutym w dniu 21 .02.2007 r. o godz. 11,00.

Na tym posiedzenie Komisji zakończono.

Posiedzeniu przewodniczył:
Przewodniczący Komisji 

Henryk Kalinowski 

Protokół sporządziła:

Urszula Czerwonka 


